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Film, hra (7. ročník) 

Můj nejoblíbenější film je od studia Marvel, jmenuje se Avangers. Mám ho ráda, 

protože tam někdo zemře jako hrdina. Sice neměl v plánu zemřít, ale udělal to  

pro ostatní.                        

Gábi 

 

Rychle a zběsile 1 

Je to film o autech, kde je utajený policista v utajení. V hlavní roli vystupuje Paul 

Walker a Vin Diesel. Film je velice dobrý, ale ostatní díly se mi už moc nelíbí.                               

Michal 

 

Viděl jsme film Bullet train, líbil se mi, protože tam bylo i pár anime věcí. Je to akční 

komedie. Hlavní postavu hraje Brad Pitt. Ve filmu se objevují nájemní vrazi a vraždy. 

Vše se odehrává ve vlaku.  

Vlasta 

 

Představuji vám hru Valorant. Tato hra je podobná hře CS:GO, ale podle mne je 

mnohem lepší. V této hře se stanete teroristou, nebo policistou a podle toho ve hře 

vystupujete. 

Vojta       

Opravdu lze hrát jako terorista???  

 

Velikonoce 

To, co jsem dělala o velikonočních prázdninách, si sice přesně nepamatuji, ale jsem 

si docela jistá, že přímo do Velikonoc jsem spíše jen odpočívala nebo chodila ven se 

psem. Určitě mezi tím byla i nějaká práce na zahradě nebo něco podobného, napří-

klad dřevo. Akorát den před tím, než měl někdo přijít tak jsem se sestrou obarvila 

vajíčka. Když nadešel den, kdy měli přijít koledníci přišel jen děda a poté ještě dva 

muži z naší vesnice, kteří přišli spolu, a to bylo všechno potom jsme už měli klid. 

Karolína 

 

Velikonoce jsou nejvýznamnější křesťanský svátek, oslavují zmrtvýchvstání Ježíše 

Krista. Jsou to také svátky jara a života. Mezi tradice patří koledování o Velikonočním 

pondělí, kdy chlapci a muži chodí vyšlehat vrbovou pomlázkou ozdobenou stuhami 

dívky a ženy, protože podle pranostik vrbové proutí přináší zdraví a mládí, muži jsou 

poté odměněni barvenými vajíčky, sladkostmi nebo také skleničkou alkoholu. Natálie 
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Výroba pomlázky 

1. vyberem si vhodné proutky. Nejčastěji se používají větvičky z vrby, které jsou hlad-

ké a pružné. Vyberme si 8 až 12 prutů o délce přibližně 1,5m. 

2. připravíme si pruty. Pokud jsou sušší, než by měly být, namočíme je do vody, aby 

byly pružnější. Odstraníme všechny boční větvičky a úponky, ale necháváme horní 

část prutu, kde jsou větve hustější. 

 
3. spojíme pruty. Upevni pruty na jednom konci tak, aby byly srovnané a vzdálené od 

sebe. Potom začnu pruty pevně svazovat dohromady kroucením drátu nebo silného 

provazu kolem všech prutů a postupně je spojíme až ke konci. 

4. pletení pomlázky. Jakmile jsou pruty pevně spojené, můžeme začít pletení. Při ple-

tení si vezmeme dva pruty a začneme je proplétat do sebe. Postupně přidáváme 

další pruty a pokračujeme v pletení, dokud se nedostaneme do požadované délky. 

Potom zastřihnout konec.       

A máš pomlázku! Martin 

Velikonoce jsem si celkem užil. Celé Velikonoce jsem měl velmi nabité, protože jsem 

byl vedoucí hrkání. Bylo to velmi namáhavé všechno zařídit, aby všichni věděli, kam 

mají přijít, v kolik mají přijít. Ale nakonec jsem to vše dobře zařídil a vydařilo se do-

bře. Měli jsme jeden z největších výdělků vůbec. Vydělali jsme něco přes 12 700. Ti 

kteří chodili poctivě, tak dostali 1150. Samozřejmě se našli i tací, kteří poctiví nebyli 

a museli dostat méně peněz, když nepřišli vždycky. Poté jsem měl neděli celkem 

klidnou, pletl jsem si pomlázku, s něčím jsem pomohl a bylo to v pohodě. Na Veliko-

noční pondělí mě vzbudil první koledník, co šel na sestru, už v půl osmé ráno. Poté 

jsem jel se strýcem na koledu k babičce, k dvěma tetám a domů. To jsem obešel 

vesnici, nějaké známé a doma. A abych nezapomněl – samozřejmě ještě u druhé ba-

bičky. Pak jsem přišel domů, lehl si a byl v pohodě. David 

Tyto Velikonoce se moc nevydařily. Nejenže se mi rozbila nabíječka od notebooku 

a já jsem až do dneška neměla, jak psát do Teams nebo dělat prezentace do školy. 

Nakonec mi pomohl bráška, který mi půjčil svůj noťas. Takže teď to všechno dohá-

ním. Celé dny jsem se bud’ učila na přijímačky, pomáhala doma, anebo si vydělávala 

hrkáním. Neříkám, že je to špatně nebo tak něco, ale chyběl mi klid, kdy bych si 

mohla vzít knihu do ruky a číst si. Pořád jsem měla v hlavě, že za pár dnů budu psát 

přijímačky, a to mi na klidu moc nepomohlo. V den, kdy chodili koledníci, jsem se jim 

vyhnula, protože jsem odjela pryč a vrátila se pozdě večer. Vůbec mi to nevadí, ten-

hle svátek nemám ráda, takže jsem ráda, že jsem se tomuhle po dlouhé době vyhnu-

la a nemusela čelit pomlázkám. Sice se říká, že uschnu, ale to nějak přežiju. Tereza 

Letošní Velikonoce byly pro mě trochu jiné než ty předchozí. Každý rok jsem chodila 

vrkat a vyklepávat, ale tenhle rok jsem to přenechala už těm mladším. Byla jsem 
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převážně doma a užívala si prázdniny. S mamkou jsem pekla mazanec a beránka, 

který byl moc dobrý, a o víkendu jsme barvili vajíčka. Chodila jsem také s kamarády 

ven, protože bylo moc pěkné počasí nebo jsme s rodinou jeli na návštěvu k našim 

příbuzným. Velikonoční pondělí u nás probíhalo stejně jako každý rok. Od rána do 

poledne k nám chodili koledníci, kteří nás vymrskali, tak jsme jim dali vajíčko a něco 

dobrého na zub. Po zbytek dne jsem byla už jen doma. Hana 

Pro tento velikonoční sloh jsem si vybrala vypravování. Já osobně jsem se tedy na 

velikonoční prázdniny těšila, ale kdo by se netěšil, asi jenom blázen. Čtvrtek byl ve 

většině času znamení odpočinku, ale samozřejmě jsem celý den neležela v posteli, 

jak by si někdo mohl myslet. Byla jsem po dlouhé době na dlouhé procházce se 

psem. Večer jsem byla v kostele na mši. Po mši jsem zhlédla krátký film a šla spát. 

V pátek jsme s mojí rodinou drželi přísný půst. Člověk by si normálně nemyslel, jak 

mu bude chybět maso. Také jsem byla v kostele. Sobota u nás doma proběhla pra-

covně, takže vlastně nic zajimavého. V neděli jsme s mamkou pekli mazanec a také 

barvili vajíčka. V pondělí přišli koledníci. A to je konec prázdnin. Monika 

Co jsou pro mě Velikonoce? 

Velikonoce pro mě znamenají pár dní navíc volna, takže je mám ráda, ale jenom do 

určité míry. Co mi na nich totiž vadí, je například ta příprava. Když jsem byla malá, 

tak mě to bavilo, hlavně barvení vajíček, ale teď už to cítím víc jako povinnost. Také 

nemám ráda, když už od sedmi hodin ráno k nám chodí chlapi, u kterých jejich důvod 

na chození s pomlázkou je to, že dostanou zadarmo alkohol. To naštěstí patří jen do 

českých tradic. Občas bych chtěla zažít i jiné než české tradice na Velikonoce. 

Víte, jak se slaví Velikonoce v ostatních státech? 

Například v USA se slaví Velikonoce hledáním schovaných buď čokoládových, nebo 

plastových vajíček, ve kterých mohou být schované bonbony nebo nějaká malá hrač-

ka. Takové Velikonoce bych si užila o docela více než být bitá pomlázkou, abych zů-

stala mladá, nebo v Itálii – tam Velikonoce slaví piknikem. Nikola 

Jak bylo o Velikonocích 

Ve čtvrtek jsem se vzbudila, dala se do pořádku a šla pomoct do kuchyně. Když jsem 

udělala vše, co bylo potřeba, tak jsem se šla nachystat a jela jsem na doučování. Po 

doučování jsem pomohla dědovi v dílně a později jsem šla hrkat. Když jsme skočili, 

byla jsem ještě chvíli venku.  

Druhý den jsem musela vstávat brzo, protože jsem šla zase hrkat. Později jsem zase 

pomáhala v kuchyni, hrála si se psem, byla na procházce a pak jsem se měla sejít 

s kamarádkou, abychom mohly jít hrkat. Po hrkání jsem byla víceméně venku a pak 

šla znovu.  

V sobotu jsem ráno hrkat nešla, protože jsme řešili něco rodinného. Nakonec jsem 

šla až na vybírání a později jela do Písečné, kde jsem strávila zbytek den s rodinnou.  

Neděle nebyla atmosférou o nic moc lepší a opět jsme během dne vyrazili společně 

s babičkou do Písečné. Když jsme se vrátili, šla jsem ven s kamarádkou. Jakmile 

jsem přišla domů, domluvila jsem se s babičkou, že Velikonoce tento rok slavit nějak 

nebudeme.  
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Ráno jsem se vzbudila a udělala snídani pro mě a babičku. Nakonec k nám přijeli 

nějací příbuzný a jinak jsme koledníkům neotvírali. Asi kolem jedné hodiny jsme jeli 

do Písečné za rodinou. Teta se vsadila s nějakými přáteli, a ten kdo prohrál, se na 

Velikonoce musel vykoupat v řece. Takže to tam bylo fajn. Po návratu domů jsem šla 

opět ven a to je vše. Ale musím uznat, že jsem zažila i lépe strávené Velikonoce. 

Tyhle byly popravdě hrozné. Eliška 

 

Vypravování  

Velikonoce začaly ve čtvrtek, my doma už ovšem začali se zdobením a pečením ve 

středu. Mamka zdobila u nás doba různými ozdobami. V předsíni ozdobila proutí va-

jíčky, po domě pak rozvěsila zajíce, kuřata a zbylá vajíčka. Já mezitím pekla maza-

nec, který byl vážně povedený. Proto byl hned do druhého dne pryč. Tak se ve čtvr-

tek mamka rozhodla upéct znovu jeden. Byl u nás i můj kamarád. Byli jsme pomoct 

malé příbuzné nazdobit stromeček venku velikonočními vajíčky, také jsme vzali brá-

chy psa Luckyho na procházku. Ten byl pak po celý den spokojený. Když jsme se 

vrátili k nám domů, mamka už dopekla mazanec. Bohužel ho nechala až moc dlouho 

kynout, takže z toho byly nakonec dva. Jeden však nebyl úplně dopečený, byla až 

rozčílená, ale brala to s humorem. V pátek pak jsme vyrazili pro naše nové štěně 

Sunny. Pryč jsme byli půl dne. Zprvu se nás bála, tak celou cestu domů spala. 

Doma, když se seznamovala s Luckym, tak se bála, ale po chvilce si zvykla a od té 

doby začala všechno drancovat. Víkend byl klidný, všichni jsme doma odpočívali, 

táta si upletl pomlázku, kterou mu hned Sunny ukradla a začala jí kousat. Když jí táta 

naháněl a ona mu utíkala, bylo to až komické. Také jsme ještě nabarvili pár vajíček, 

které už jsme pak jen rozdali koledníkům na Velikonoční pondělí. Ten den také přišlo 

spoustu návštěv, jak se podívat na štěně, tak i na koledu. Pavlína 

Jak to bylo o Velikonocích  

Co vám budu vyprávět, žádná sláva. Za mě jsou Velikonoce ten nejhorší svátek. Ne 

že by nebyly hezké, ale jsou prostě nudné. Každé ráno nebo večer chodit do kostela 

a na Velikonoční pondělí žádní koledníci. Jsem docela ráda že za mnou nikdo ne-

chodí, ale pak mě to docela mrzí, když vidím v televizních novinách, jak chodí chlapci 

k holkám na mrskačku. Prý aby holky „neuschly”. To tak potom celý týden jíme jen 

vajíčka, které jsme pracně dělali pro koledníky, kdyby náhodou někdo přišel. 

Veronika 

Na Velikonoce máma upekla beránka. Byl ke kávě lepší než mazanec. I když byla 

mouka až v šufletích, tak to bylo jako dobré. Do beránka se dá 120 g másla, 4 vejce, 

200 g krupicového cukru,1 vanilkový cukr, 200 ml mléka, 300 g polohrubé mouky, 

1 prášek do pečiva a trošku šťávy z citronu. 

Ve čtvrtek jsem vstal v 6:00 a šel jsem na brigádu a takhle až do nedělě, kdy jsem 

vstal v 10:00 a šel hrát hry na počítač. Velikonoce pro mě nic neznamenají, hlavně  
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mi jde o jídlo, protože na Velikonoce se dobře najím. Vždy je něco dobrého. Já 

osobně Velikonoce vůbec neslavím, za mě je to divný svátek. Josef 

Jak to bylo o Velikonocích? 

O Velikonocích to bylo celkem fajn, užila jsem si to, jak jsem nejvíc mohla se svými 

kamarády. O Velikonočním ránu jsem se vzbudila už v 8 hodin, s tím že mě vzbudili 

moji kamarádi, kteří mi přišli do pokoje v botech         , když si vzali vajíčka, tak odešli 

a okolo dvanácté hodiny se vrátili s tím, že jdou na oběd. Udělala jsem jim oběd 

a pak jsme už jen koukali na filmy a povídali si. Když mi kamarádi odešli, tak jsem šla 

k babičce a po cestě k ní mě ještě hodně koledníku potkalo, takže kdybych to měla 

počítat, tak jsem potkala asi 10 koledníků. Když už jsem byla u babičky, dala jsem si 

nádivku a beránka. Velikonoce byly moc fajn. Anežka 

 

Průzkum agentury Nols 

 

Naše NIČÍM neovlivnitelná agentura jako vždy zkoumala – Velikonoce, koledování 
a pranostiku. Výsledky se dostavily! 
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5. Co znamená pranostika " Co je na Zelený čtvrtek vyseto, vše se vydaří."? 

Bude se dařit. 3x 

Že když zaseji na Zelený čtvrtek, bude dobrá úroda. 4x 

Když na Bílou sobotu prší, tak bude málo třešní. (???) 

Když něco zasadíme, tak to dobře vyroste. 2x 

Když se vyseje na Zelený čtvrtek, bude se nám dařit.  

Na Zelený čtvrtek se má vysévat hrách a otevírat včelín. (???)  

O svatém Kvirinu už je teplo i ve stínu. (???)  

Pokud je na Zelený čtvrtek pěkné počasí, bude tak po celý rok. (???) 

Už je teplo i ve stínu. (???)  

Nevím 6x (!!!) 

 

Čarodějnice 

 

Já jsem na čarodějnice nešel, ale přijde mi to fajn, ale mně se to osobně nelibí, 

a proto jsem letos nešel, a ještě k tomu to je každý rok úplně stejný, alespoň 

v Cizkrajově. 

Marco 
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U nás ve Starém Hobzí se slaví tento zvyk následovně: 29. 4. se ručně kope díra na 

májku, den poté se staví májka a pálí čarodějnice. Já jsem se letos podílel pouze na 

ručním kopání májky, na zbytek nebyl čas. Trochu mě to mrzí, jelikož pokaždé je jak 

na stavění májky, tak na pálení čarodějnic spoustu legrace, ale nedá se nic dělat, 

příští rok už snad budu mít čas, ale stejně je to pořád to samé, vykope se díra, 

postaví se do ní májka, zasype se a jde se zapálit hromada. 

Petr 

Den před čarodějnicemi jsme šli chystat dřevo, tak jsme se v 17:00 sešli na návsi 

a šli jsme k hranici a asi tak 7 m od hranice jsme začali nosit dřevo z nedalekého le-

sa, pak šel jeden z kamarádů pro oblečení na čarodějnici, když to donesl, tak jsme 

se dali do práce. Kamarádky, já a kámoš jsme šli ještě na dřevo, když jsme se vrátili, 

kamarádky měli čarodějnici hotovou, a tak jsme se rozhodli, že už půjdeme domů. 

Další den jsme šli v 20:00 a s kamarádem jsme vystoupali na hranici a dali tam čaro-

dějnici a v 20:20 se to zapálilo, do 20:25 jsme se dívali, jak to hoří, pak jsme se ze-

ptali, jestli můžeme zapálit malý oheň, bylo nám řečeno, že ne. Tak jsme si opekli 

buřta a šli jsme se projít. Jedna má kamarádka se bála jít lesem, a to je starší než já. 

A potom jsem šel domů. 

Martin 

Den před čarodějnicemi jsem šel s mým kámošem vykopat díru na májku. Ale ručně 

vykopat ty dva metry bylo celkem namáhavé. A druhý den jsme šli májku postavit. 

A pro jistotu zas ručně. K večeru jsem šel na kámošovu oslavu na Veselíčko. Protože 

v pátek jsme tam ještě stavěli hranici u něho na zahradě. V 21:45 jsme s Michalem 

šli na Skalku, kde bylo dost lidí tu z vesnice. Hudba nehrála, ale byl tam dobrý pokec 

s hasiči i s lidmi, se kterými jsem se ani moc v minulosti nebavil. Z čarodějnic jsem se 

vrátil až ve 2:00. S těmi lidmi to stálo za to. Druhý den se ještě ze Skalky kouřilo. Ale 

už je po čarodějnicích. 

Josef 

Letošní čarodějnice byly dobré. Stavěli jsme před čarodějnicemi máj. Byla celkem vy-

soká, a nešlo to jen tak lehce. Byla dost těžká, ale je dobrá. Poté jsme šli s rodinou 

na čarodějnický průvod. Když jsme byli na tom průvodu, jezdil okolo nás chlap pře-

vlečený jako čarodějnice na motorce. Nějaké děti měly radost, líbilo se jim to. Ale 

naopak někdo se bál a brečel, ale pro mě už to nic není, vím, kdo to je, takže už si 

jen tak při tom připomínám, jak jsem byl malý. Ani ty čarodějnice pro mě už moc ne-

jsou, sedneme si k ohni s kámoši a povídáme si, když jsme se dlouho neviděli. Jinak 

to spíš zažívám se sestrou, aby to měla tak hezké jako já, když jsem byl malý. Přišel 

jsem domů pozdě, užil jsem si to, ale ráno jsem musel na fotbal, takže jsem musel 

vstávat, jinak to bylo super. 

David 

U nás na vsi se každoročně pořádá pálení čarodějnic. Vždy se všichni sejdeme na 

kopci u lesa a zapálíme oheň. Do ohně pak hodíme vyrobenou čarodějnici. Pro děti 

je připraven také program, kde si mohou projít trasu k čarodějnicím a u toho plnit 

různé úkoly. U ohně si pak můžeme opéct buřty a dál si užít večer. 



DUBEN strana: 10 2023 

 

časopis SLON  časopis žáků ZŠ a MŠ Staré Hobzí 

Proč se pálí čarodějnice?  Čarodějnice prý měly čarodějnické a magické schopnosti, 

kterými chtěly strašit lidi. Ti dříve věřili, že čarodějnice mohou přivolat nemoci, škody 

a jiné neštěstí, a tak byly často pronásledovány a popraveny. Je dobré pálit čaroděj-

nice? Já si myslím že ano, protože je to tradice, která už je u nás spoustu let a měla 

by se zachovávat. 

Hana 

Naše parta vždy 1 nebo 2 dny před čarodějnicemi chystáme kousek od velkého 

ohniště malý oheň, aby si měli dospělí a děti kde opéct párek. Také nemůžeme za-

pomenout na výrobu čarodějnice, vyrábíme ji ze starých hadrů a pilin. Čarodějnice 

u nás začínají odpoledne, kdy chlapi dovezou májku, kterou my svobodné dívky, jak 

se správně má, ozdobíme krepovými papíry, poté se májka postaví a navečír se pře-

souváme k vatře. Kluci naši vyrobenou čarodějnici donesou na vrchol ohniště, potom 

oheň dospělí zapálí. Naše čarodějnice zakončíme s kamarády procházkou lesem. 

Adéla 

 
Letošní čarodějnice jsem odpoledne pomáhala mamce v práci. Potom jsem přišla do-

mů a byla jsem ráda, že jsem ráda. Tak jsem se rozhodla, že na místní pálení čaro-

dějnic nepůjdu. Ale doma s rodinou jsme si opekli špekáčky. Ale i tak to bylo moc 

fajn. V předešlých letech jsme s mými kamarády v okolí místa pálení čarodějnic hráli 

nějaké hry. Byla tam vždy skoro tma, a tak to mělo skvělou atmosféru. Příští rok má-

me v plánu to zopakovat, protože jsme si to vždy moc užili. Vzpomínky z čarodějnic 

jsou jedny z nejkrásnějších z dětství. Letos jsme s celou vesnicí brali za úspěch, že 

nám letos nepokáceli májku. Abych byla ale upřímná, letos mi přijde, že je postavena 

nějak nakřivo. 

Monika 

Čarodějnice (úvaha) 

Jak začalo pálení čarodějnic? 

Pálení čarodějnic, jak je známe dnes, pochází pravděpodobně z Německa, kde lidé 

našli nejvyšší bod v okolí a tam je upálili. Toto dělali, aby se před nimi chránili. Tehdy 

se báli lidé spousty věcí a čeho se báli, to museli zničit. Teď ale už víme, že žádné 

čarodějnice jako v pohádkách neexistují. Takže tato tradice se udržuje už jen pro 

zábavu. 

Má to ještě smysl slavit pálení čarodějnic? 

Čarodějnice mě už nebaví, takže mi je to jedno, ale třeba když jsem byla malá, tak 

jsem si to vždy hodně užila. Tím bych ráda řekla, že i když to pro mě nic není, tak pro 
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ostatní to může docela dost znamenat. Takže pálení čarodějnic smysl ještě má, sice 

už ne stejný, jako býval, ale stále má. 

Nikola 

U nás na vsi se obvykle lidi schází u zámku kolem osmé, aby mohli jít v průvodu 

k ohni. Letos jsem se průvodu nezúčastnila. Byla jsem domluvená s kamarádkou, že 

se sejdeme taky kolem osmé, půjdeme společně a zároveň tam oslavíme přijímačky. 

Jenže jsme obě měly zpoždění, tudíž jsme přišly později asi o 15 minut. Každá jsme 

si vzala flašku dětského šampaňského a šly jsme. Chvíli jsme tam jen tak stály, poví-

daly si a koukaly na oheň. Potom jsme se šly projít, a když jsme se vrátili, tak jsme 

šly za ostatními kamarády z vesnice. Nakonec jsem šla domů, společně s kamarád-

kou, asi po půlnoci. 

Eliška 

U nás čarodějnice začínají postavením májky. Kdo chce, se sejde na návsi, společně 

se zdobí a pak postaví. Malé dívenky se vždy ujmou zdobení barevnými krepáky. Ty 

jsou vždy krásně barevné, bohužel po deštích, které po nedlouhé době dorazí, se 

barvy vždy smyjí. Ostatní se pak snaží máj postavit do doby, kdy se jim to podaří. 

Nikdy to ale netrvá dlouho. Večer se pak všichni sejdeme u ohně, kde zapálíme naši 

hranici s pracně vyrobenou čarodějnicí. Chvíli se všichni kocháme ohněm, pak se 

starší přesunou k ohništi si opékat buřty. Děti si hrají se zapálenými smetáky, které si 

donesly. My s kamarády se pak jenom jdeme projít po vesnici. Občas si i zahrajeme 

s dětmi ve tmě na schovávanou, to je zábava i pro nás starší, ale když jsme unavení, 

tak jdeme domů a už se jen těšíme na další rok. 

Pavlína 

O čarodějnicích to u nás ve vsi chodí takhle. Lidé ze vsi navozí na čarodějnice bě-

hem jara větve, dřevo nebo jiný nepořádek, co se jim válí na dvorku či zahradě. Den 

před tím s kamarády pak bereme dřevo z velké hromady čarodějnic na menší oheň, 

aby si lidé mohli opéct buřty. Doma potom hledáme různé staré oblečení a špagáty, 

které by se daly využít na výrobu čarodějnice. Při vyrábění čarodějnice se vždy hod-

ně nasmějeme. Druhý den se okolo sedmé hodiny večer postaví májka. Potom se 

jde k čarodějnicím, které se zapalují kolem osmé hodiny, ale před tím se ještě na 

hromadu vynese čarodějnice. Když se setmí, hrajeme různé hry. 

Proč slavíme čarodějnice? 

Podle mě je to tradice, kterou se vítá příchozí jaro. V dřívějších dobách měly čaroděj-

nice jiný význam, měly totiž odhánět temné síly a jiné nadpřirozené věci. No nevím, 

nedovedla bych žít ve strachu až do čarodějnic. Ještě že v dnešní době se stali 

z vampýrů a z různých jiných nadpřirozených bytostí přátelé, ale kdybych je potkala, 

tak určitě dostanu hysterický záchvat. 

Slaví se čarodějnice v jiných zemích, a co na to EU? 

Já si myslím že čarodějnice se slaví jen u nás v České republice. Vzhledem že čaro-

dějnice nejsou moc ekologické a každý si tam nahází, co chce, myslím si, že to brzy 

EU zakáže. Protože do ovzduší se dostávají různé plyny, které způsobují oteplování 

planety.  

Co si myslím o čarodějnicích já? 
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Já si myslím že čarodějnice nebo svatojánská noc jsou krásné zvyky. Až na to, že ve 

středověku se lidé obvinění z čarodějnictví upalovali na hranicích. Ale hodně mě 

štve, když tam někdo hodí plast nebo jiné odpadky. Ta ekologická stránka není úplně 

nejsilnější. O svatojánské noci se má udělat věneček z lučního kvítí. Prý to má pomo-

ci najít si dobrého nápadníka, podle mě to je docela zvláštní metoda a nebude příliš 

fungovat. Takže abych to nakonec zhodnotila, za mě jsou čarodějnice skvělá tradice 

až na ty čmoudy. 

Veronika 

 

Přijímací zkoušky na SŠ 

1. V jakém městě (jakých městech) jsi PZ dělal(a)? 

• V Dačicích a Jihlavě 

• V Praze, v Jihlavě 

• Znojmo, Dačice 

• Znojmo, Jihlava 

• Znojmo, Světlá nad Sázavou 

• Tábor, Třebíč 

 

2. Na jaké obory? 

• Obchodník a právní administrativa 

• Oboje informační technologie 

• Předškolní a mimoškolní pedagogika, gymnázium 

• Předškolní a mimoškolní pedagogika, sociální činnost 

• Předškolní a mimoškolní pedagogika, gymnázium se zaměřením na 

pedagogiku a pedagogiku volného času 

• Agropodnikání 
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Nakonec se „těžkost“ předmětu a zisk bodů z něj liší o 16,6 % 

 

5. Jak bys jedním slovem charakterizoval(a) PZ? 

• Těžké 

• Stresující 

• Super 

• Špatné 

• Hrůza 

• V pořádku 

 

 
 



 

 

 


